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Malo se zna o demokratskoj ulozi NATO 

 

Podgorica, (MINA) – Javnost u bivšim komunističkim državama ne zna dovoljno o 

demokratskom i strateškom preobražaju NATO nakon hladnog rata i često ga doživljava 

kao instrument dominirajuće politike Sjedinjenih Američkih Država, ocijenio je generalni 

sekretar Savjeta za regionalnu saradnju Hido Biščević. 

 

On smatra da je povezivanje NATO sa vojnom operaciom u Iraku i neizvjesnostima u 

Avganistanu razlog male podrške graĎana pojedinih država ulasku u Sjeverno-atlanski 

savez. 

 

»Koliko god to bilo složeno, u pojednostavljenoj percepciji, javnost manje zna o 

demokratskom i strateškom preobražaju NATO-a nakon hladnog rata, a više Savez 

doživljava kao instrument dominirajuće politike Sjedinjenih Američkih Država. S 

obzirom na različite percepcije te politike, NATO dosta često stradava“, rekao je Bišćević 

agenciji MINA. 

 

On je ocijenio da kada svi učesnici nekog „kriznog ili potencijalno i dalje kriznog 

područja sjede za istim stolom i dijele iste vrijednosti, i zajedničku odgovornost za mir i 

bezbjednost, tada je manje vjerovatna bilo kakva ugroženost mira i bezbjednosti“. 

 

“Članstvo u NATO-u danas je prije svega znači pripadnost porodici koja dijeli iste 

vrijednosti slobodnog demokratskog svijeta. To članstvo nije ulaznica u klub nekog 

sukobljenog svijeta, nije upereno protiv nekoga, već znači širenje platforme istih 

vrijednosti demokratije, slobode, ljudskih i manjinskih prava, i vladavine prava uopšte”, 

kazao je Bičević. 

 

Prema njegovim riječima, evroatlanske i evropske integracije povezani su procesi, 

posebno u kontekstu bezbjedonosnog pozicioniranja zemalja bivšeg istočnog bloka. 

 

Svaka zemlja, ocijenio je Bičćević, individualno odlučuje o integracionim prioritetima, 

uvijek u zavisnosti od neke vrste vlastitog političkog i bezbjednosnog nasljeĎa. 

 

“Ali, kada je riječ o bivšim članicama istočnog bloka, od Baltika do Balkana, uz sve 

individualne razlike, ipak je u protekle dvije i po decenije, bila i ostala riječ o identičnim 

težnjama i opredjeljenjima”, ocijenio je on. 

 

Upitan koliko će odluka Podgorice da prizna nezavisnost Kosova uticati na stabilnost u 



regionu, Bičević je rekao da ne treba trošiti riječi da se pojasni kako je Kosovo sa svakog 

aspekta osjetljivo pitanje. 

 

Biščević smatra da je odluka Podgorice motivisana orijentacijom da postoji nova 

realnost, i da je put koji je do nje doveo moguće opisivati i ocjenjivati na razne načine. 

 

»Čini mi se da je Podogorica bila motivisana procjenom da sagledavanje tih realnosti i 

izgradnja novih odnosa može biti pomoć i podsticaj svima, dakle i Prištini i Beogradu, da 

nastave s politikom koja će na kraju i s njihove strane doprinjeti da ovaj dio Evrope 

učestvuje u dovršetku velikog projekta evropskog ujedinjenja«, rekao je Bišćević. 

 

On smatra da je riječ o samostalnoj odluci Vlade koja prepoznaje širi politički kontekst 

unutar kojeg djeluje. »Ali, koja zasigurno nije spremna prihvatiti neku politiku iznuda ili 

uslovljavanja koja, uostalom, i nije politika EU i NATO«. 

 

Biščević je ocijenio da su očekivani diplomatski potezi Beograda da ambasadore Crne 

Gore i Makedonije proglasi nepoželjnim, nakon priznanja nezavisnosti Kosova. 

 

»Važno je sačuvati suzdržanost, a još bitnije ne dopustiti da neke snage pokušaju ovakve 

situacije iskoristiti za vraćanje na neka stara i nadam se zauvijek prevladana stanja. 

Podsjećam na ogromnu vrijednost nedavne izjave predsjednika Borisa Tadića da Srbija 

neće nikada uticati na politiku svojih susjeda«, rekao je Biščević. 

 

Prema njegovim riječima, irsko ne Lisabonskom sporazumu, može uticati na brzinu 

proširenje EU. 

 

“Ali, mislim da će navala kriznih tema s kojima je svijet suočen samo ubrzati 

odgovornost Evropske unije i pojačati svijest o potrebi dogovora”, zaključio je Bišćević. 
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